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Inleiding 

Bij de laatste begroting voor de aankomende verkiezingen hoort toch altijd een kleine terugblik op de 

achter ons liggende 3,5 jaar. Het waren bewogen jaren waarin we het nodige voor onze kiezen hebben 

gehad. Zowel bestuurlijk als financieel hebben we te kampen gehad met tegenslagen. De bestuurlijke 

crisis is mede namens ons bezweerd en financieel liggen we qua herstel nog voor op de uitgezette koers al 

dachten we halverwege de rit nog dat we nog sneller onder het verscherpte toezicht van de provincie uit 

konden. 

Dit college en deze raad hebben de afgelopen jaren geroeid met de riemen die ze hadden. Dit heeft ertoe 

geleid dat we lang niet altijd konden doen wat wilden maar we hebben wel de dingen gedaan die 

moesten. En word je populairder door de maatregelen te nemen die je gedwongen wordt te nemen? Nee, 

maar we hebben ze wel genomen en daardoor ziet de toekomst er beter uit als toen wij in in 2014 

begonnen aan deze mooie maar vaak zware taak. De CDA fractie  heeft vol overgaven en passie haar 

bijdrage geleverd aan het doorgeven van onze stad. Het heeft leiderschap getoond waar nodig en keuzes 

gemaakt waar gevraagd. Wij hopen met deze laatste begroting de nieuwe raad een goed eind op weg te 

helpen.  

 

In het licht van deze terugblik willen wij een reactie geven op de brief van het college aan de raad. Wij 

hebben er begrip voor dat iedere fractie deze op haar eigen wijze opvat. Wij hebben ervoor gekozen deze 

positief te benaderen. Niet alleen op ons niveau maar ook op het niveau van de Tweede Kamer wordt er 

volop gediscussieerd over de rol van raads- en Tweede Kamer leden. Op het moment dat wij ons gaan 

begeven op het detail niveau op dossiers dan dienen wij bijna experts te zijn op duizend en een 

vakgebied. Laten we dat overlaten aan hen die er daadwerkelijk voor hebben geleerd. Natuurlijk ontslaat 

ons dat niet van onze plicht om telkens weer te controleren of de gang van zaken rondom een voorstel 

correct is verlopen en moeten wij daar onze politieke mening over geven. Je bent het er mee eens of niet. 

Maar laten we toch niet verzanden in oeverloze discussies over kleuren van stoeptegels of manieren van 

voegen van gebouwen. Dit vraagt vertrouwen in het college maar ook in de ambtenaar die de wethouder 

bij staat. Wij zitten al te vaak op de stoel van het college en dat moeten we niet willen buiten dat wij daar, 

behoudens een paar van ons, ook de tijd niet voor hebben want dan wordt het raadslid zijn een full time 

job.  

 

Onze fractie heeft dit vertrouwen in college en haar ambtenaren maar ziet tegelijkertijd dat er op 

onderdelen kwaliteitslagen gemaakt moeten worden. Daarom zijn wij in beginsel dan ook voorstander 

van de doorontwikkeling van de organisatie. Groot voorstander zijn wij van het werken op wijkniveau. 

Decentraliseren van bepaalde budgetten aan wijk-coördinatoren die snel kunnen schakelen waar dat 

gevraagd wordt zonder dat de raad daar nog tussen hoeft te zitten. De raad moet dit dan ook durven 

loslaten. Daarnaast hebben wij deze periode al meerdere keren aandacht gevraagd voor het door 

ontwikkelen van mensen en dan vooral op het gebied van young professionals. Almelo moet een 

gemeente worden waar jonge ambtenaren de kans krijgen zicht te ontwikkelen tot topambtenaren. Dat 

wij dan een kweekvijver worden nemen we op de koop toe want wij zijn verzekerd van de laatste 

ontwikkelingen en inzichten die mee worden genomen door de young professionals.  

Het college vragen wij transparantie en een uiterst bewuste houding en dat het, waar het gaat om 

mensen, rekening houdt met wat het los maakt in een organisatie als je praat over doorontwikkeling. 

Neem de raad vooral zoveel mogelijk mee in het proces en durf ook advies te vragen als er twijfel ontstaat 

of puur om te sparren. Communicatie is, zoals zo vaak, wezenlijk in deze. 

 

Voor het besteden van de Klijnsma middelen is bij de P-Nota van juni jl. een motie in meerderheid 

aangenomen om deze gelden toch echt voor de kinderen in armoede te besteden i.p.v. in te zetten voor 

het minimabeleid. Het CDA is bij uitstek de partij die zich bekommert om het welzijn van het kind en de 

kinderarmoede gaat ons zeer aan het hart. We hebben echter ook een opgave m.b.t. minima die wij het 

hoofd moeten bieden. Beiden zijn zeer belangrijk en onlosmakelijk met elkaar verbonden. Wij hebben 

destijds tegen de motie gestemd, niet omdat wij het niet belangrijk vinden maar omdat je enerzijds een 



probleem verschuift en anderzijds heeft de provincie in haar rol als toezichthouder aangegeven dat de 

middelen ingezet moeten worden voor het oplopende tekort dat we daar hebben. Onze fractie wil een 

structurele oplossing voor beiden in de toekomst. We moeten niet pingpongen met geld voor deze twee 

kwetsbare groepen in onze samenleving. 

 

De Agenda voor Twente zit nog steeds in het stroperige proces waarin ze zat tijdens de P-nota. Almelo 

heeft deelname aan de AvT gekoppeld aan een uitvoeringsprogramma dat genoeg aanknopingspunten 

moet bieden dat het meedoen rechtvaardigt. Tot op heden hebben wij dat programma nog niet gezien. Er 

is een voorstel besproken op bestuurlijk niveau tijdens de laatste vergadering waar wij niet erg warm van 

werden. Veel onderdelen die wij bevochten hebben tijdens de laatste gezamenlijke vergadering zijn hierin 

niet weer te vinden en wij zijn uit het financiële overzicht gehaald zonder hierover op de hoogte te zijn 

gesteld vooraf. Al met al geen bemoedigende ontwikkelingen. De financiële positie van Almelo zou een 

stuk gunstiger zijn als de Twentse gemeenten ons toe lieten de aandelen Twence te liquideren. Deze 

aandelen vertegenwoordigen een substantieel bedrag waarmee de Almelose financiële problemen 

opgelost zijn. We hebben de middelen, maar we kunnen er niet mee werken. Wij zijn als gemeente 

gebaat bij een financieel krachtige positie maar ook de regio is gebaat bij een financieel gezond Almelo. 

Het koppelen van Twence aan de duurzaamheidsdoelstellingen vinden wij het kiezen voor de weg van de 

minste weerstand. Gemeenten dienen hier zelf hun eigen verantwoordelijkheid in te nemen. 

 

Saneren en innoveren 

De wijze van uitvoering geven aan de begroting wordt een heel andere, wijkgericht, omdat het 

stadsbestuur het vertrouwen van haar inwoners wil herwinnen. 

Deze werkwijze zou bij kunnen dragen om het percentage van het vertrouwen omhoog te krikken, maar 

we zullen op alle terreinen ons best moeten gaan doen. 

Ook de raad zal haar steentje (hunebed) moeten gaan bijdragen. In de afgelopen periode heeft de raad 

geen consistent beeld laten zien. Er zijn, om welke redenen dan ook, diverse stoelendansen geweest die 

betrekking hadden op 20 % van de raadsleden. Elk betrokken raadslid zal uitstekend zijn beweging (-en) 

kunnen uitleggen, maar voor de totale beeldvorming pakt het totaal niet erg positief uit. Ook de raad zal 

zijn verantwoordelijkheid in de beeldvorming ten behoeve van het vertrouwen moeten nemen. 

 

Nu we overgaan tot wijkgericht werken lijkt het ons logisch dat dit wijkgericht werken ook goed wordt 

onderzocht als toekomstige mogelijkheid voor het beheer openbare ruimte. Veel uitvoerend werk zou 

mogelijk ook zo georganiseerd kunnen worden, hoewel ook hier taken zullen blijven op gemeentelijk 

niveau. 

Beheer Openbare Ruimte heeft al aangegeven dat zij ook ziet dat een andere wijze van uitvoering geven 

aan de werkzaamheden noodzakelijk is. Geef deze afdeling de mogelijkheden  die vergelijkbare bedrijven 

ook hebben, zodat men op een eerlijke basis de concurrentie met het bedrijfsleven aan kan. 

 

Het budget BOR wordt verlaagd met € 250.000. Wij gaan ervan uit dat per direct wordt begonnen met het 

plukken van het laaghangend fruit, o.a. de WUP’s. En dat dit niet ten koste gaat van het 

onderhoudsniveau in de openbare ruimte.  

 

Transformatie werk en zorg 

De transitie is achter de rug, we hebben de taken die eerst bij het Rijk lagen zo goed mogelijk 

overgenomen en ingevoerd. Nu moeten we verder vernieuwen in onze aanpak en daadwerkelijk de taken 

slimmer, effectiever en efficiënter uitvoeren, met een nadruk op preventie. 

Het college stelt dat er een routekaart komt om verdere kostenbesparingen en innovaties in beeld te 

brengen. Het is goed dat deze routekaart er komt en dat we aan de hand daarvan concreter in beeld 

krijgen hoe we aan onze doelen moeten werken.  



 

De collectieve ziektekostenverzekering voorziet in een behoefte: effect van deze keuze is dat op dit 

moment 54 procent van de potentiële doelgroep wordt bereikt. Dat is veel hoger dan het landelijke 

gemiddelde van 40 procent van de doelgroep. Daarbij is 93 % tevreden en geeft als rapport cijfer een 7,3.  

Almelo scoort dus hoog in landelijke benchmark van ziektekostenverzekeringen. Het is een succes, maar 

dreigt nu de collectieve ziektekostenverzekering aan haar eigen succes ten onder te gaan. Er is veel 

deelname met een grote tevredenheid, maar voor 2018 (e.v.) is er geen structurele dekking. We zien dat 

er voor 2018 geen andere mogelijkheid is dan een incidentele dekking, we verwachten echter wel dat het 

college bij de begroting van 2019 een structurele dekking vindt. De bovengrens van 115% blijft wat het 

CDA betreft uitgangspunt in Almelo om deze regeling betaalbaar te houden. 

  

 

Binnenstad met een herwonnen identiteit 

Om een binnenstad aantrekkelijk te maken voor bezoekers moet er een gezond en sterk 

kernwinkelgebied zijn. Graag vernemen wij van het college wat de laatste ontwikkelingen zijn.  

Is er bijvoorbeeld al besloten wat het kernwinkelgebied zal worden? Naar onze mening zou deze klein en 

compact moeten zijn met een afwisselend beeld van winkels en horeca. Ook wonen in de binnenstad 

draagt bij aan de levendigheid. Is er genoeg aanbod qua woningen en hoe staat het met de variëteit.  

Samen werken met de bevolking en de ondernemers is hier van groot belang. Zij maken immers Almelo.  

Als we de kansen die ons geboden worden pakken dan kan er daadwerkelijk iets moois boven water 

komen. Almelo Bomenstad is zo’n kans. Een initiatief van en door inwoners waardoor onze stad nog 

groener en mooier wordt.  

 

 

Overige opmerkingen 

De afvalstoffenheffing wordt verminderd met € 27.  In eerste instantie lijkt het een aardige geste om het 

storten van restafval, net als groenafval gratis te maken. Echter, ten opzichte van de ons omringende 

gemeenten gaat Almelo dan een uitzonderingspositie innemen die een aanzuigende werking voor 

restafval uit Twente zou kunnen gaan betekenen. 

Om het wegbrengen van (grof) vuil naar de Turfkade aantrekkelijker te maken en daarmee het plaatsen 

van grof vuil bij de milieupleinen te dringen stelt het CDA voor het gratis storten van 150 kg per jaar per 

adres  te verhogen naar 500 kg. En dit na 2 jaar te evalueren op doelmatigheid. Wij dienen hiervoor een 

amendement in. 

  

 

Duurzaamheid 

Er ligt een motie aardgasloze wijken. Daarover heeft het college gezegd dit mee te nemen naar de Agenda 

Duurzaam Almelo. Nu is ook het nieuwe kabinet zich bewust van een transitie in energiebeleid. Daarvoor 

willen zij gemeenten stimuleren om met woningcorporaties afspraken te maken over het voldoende 

aanpassen van bestaande woningvoorraad. Het kabinet stelt €100 milj. per jaar beschikbaar om 

corporaties te laten investeren in verduurzaming. College waarin zou u ondersteunend kunnen zijn voor 

‘onze’ woningcorporaties om juist die verduurzaming in combinatie met rijkssubsidies snel op te kunnen 

pakken?  

 

Hernieuwbare elektriciteit: kijkend naar de indicatoren is Almelo een heel slecht jongetje van de klas. In 

2015 bijv. 0,7% hernieuwbare elektriciteit t.o.v. 8,6% in een gemeente van vergelijkbare grootteklasse. 

Hier moet echt verandering in komen. Het CDA heeft het college al eerder aangespoord tot herziening van 

het duurzaamheidsbeleid en het opstellen van een nieuwe agenda / nieuw duurzaamheidsbeleid. Ook 

heeft de CDA-fractie eerder dit jaar een motie ingediend over een innovatieve windturbine 

(“windtrechter”). Het CDA wil dat er in 2018 én de jaren daarna werkelijk actief wordt ingezet op het 

benutten van innovatieve vormen van energie, en dat de gemeente écht zijn been bij trekt. Het kan niet 



waar zijn dat er geen prioriteit is voor wat betreft de inzet van het college hierop. De 

duurzaamheidsopgave waarvoor we staan is immers groot! Wij zullen een amendement indienen om 

meer focus en inzet op duurzaamheid te krijgen 

 

Buitengebied 

Met het structureel beschikbaar stellen van € 100.000 voor het buitengebied gaat een lang gekoesterde 

wens van het CDA in vervulling. De ton voor het buitengebied is nu structureel begroot, een mooie basis 

om extra subsidies binnen te halen waarbij één euro twee euro waard blijkt te zijn. 

Het buitengebied van Almelo is van groot belang voor onze stad. Door de groene longen die bijna tot in 

het hart van de stad doordringen is de rol van het buitengebied zowel binnenstedelijk als voor het 

uitloopgebied van wezenlijk belang. Door de grote veranderingen die ook in de landbouw plaats zullen 

hebben en nu al plaatsvinden is een gedegen inzet vanuit de gemeente belangrijk.  

 

 

Erfgoed 

Cultureel erfgoed geeft extra glans aan Almelo. De CDA fractie wil het erfgoed verbinden aan mensen en 

organisaties en lokale initiatieven. Het afgelopen jaar is in verschillende sessies in verschillende 

samenstelling gewerkt aan de concept Erfgoednota die door het college is vastgesteld maar nog niet door 

de raad. Zowel in de perspectief nota als in de begroting 2018 wordt de Erfgoednota door ons gemist. In 

het belang van Almelo dient er geld beschikbaar te komen voor het erfgoedbeleid zoals verwoord in de 

concept Erfgoednota. Indien het niet anders kan incidenteel geld voor 2018 met het dringende verzoek 

om bij de perspectiefnota 2018 met een structureel voorstel te komen. 

 

 


